

# Århus Ungdommens Fællesråd

## Styrelsesmøde

Referat

<b>Tidspunkt</b>	26. april 17.30-20.00	<b>Sted</b>	Hos ÅUF	
<b>Indbudte</b>	Afbud	Til stede	Ikke til stede	Navn
		x		Nina F. Hansen, formand
		x		Ida Binderup, næstformand
		x		Stine Borring Alkert, kasserer
	x			Rune Kløve Junge, børne- og ungdomskorps
		x		Simone Vestergaard Laursen, politiske (på Zoom)
		x		Stine Aaris, religiøse
	x			Holger Randel Dige Pedersen, mellemfolkelige og internationale
		x		Tobias Wisby Tobiassen, øvrige
		x		Sara Springborg, sekretariatsleder
<b>Bilag</b>	1.3 Orientering fra sekretariatet 2.1 ÅUF på Instagram 2.2 Samarbejde om festival for børns rettigheder 2.4 Kommissorium for Civilsamfundsfølgegruppen 2.6 Samarbejde med organisationen Specialsport.dk 2.7 Orlov til Sara i december 3.1 Budget for arbejdsprogram 2023			

## 0. **Formalia**

### 0.1. **Godkendelse af dagsorden**

#### Indstilling:

Styrelsen godkender altid formelt dagsordenen inden starten af mødet.

#### Referat:

Dagsorden blev godkendt uden ændringer.

## 1. **Orientering**

### 1.1. **Orientering: Grupperinger**

#### Indstilling:

Dette orienteringspunkt giver de enkelte styrelsesmedlemmer mulighed for at orientere om nyt fra deres grupperinger

Særlig ansvarlig: Alle

#### Referat:

Øvrige: Einherjerne har startet ugentlig D&D-aktiviteter, som et tilbud til medlemmerne.

Politiske: Flere foreninger planlægger ture til folkemødet. Der planlægges tværpolitisk Tour de Chambre i maj.

### 1.2. **Orientering: Formand/FU**

#### Indstilling:

Dette orienteringspunkt giver formanden mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde, der relaterer sig til formands- og FU-arbejdet. Nina orienterer om godkendelse af Stine Aaris Petersen som repræsentant for den religiøse gruppering, bestyrelses- og repræsentantskabsmøde i TV2 Østjylland, læserbrev i Stiften sammen med Idrætssamvirket og Folkeoplysningsamvirket og LUS. Ida orienterer om møde om Folkehusene. Rune orienterer om møde i Skovbrugerrådet.

#### Referat:

Nina orienterede om:

- at Stine Aaris Petersen er blevet godkendt som repræsentant for den religiøse gruppering, og styrelsen er dermed fuldtallig. Der mangler stadig en suppleant for religiøse. Forslag er velkomne og sendes til Sara.

- at Rikke fra Mundu stopper som suppleant, da hun flytter fra Aarhus. Hun spørger om styrelsen ønsker, at hun undersøger, om der er en anden fra bestyrelsen i Mundu, der ønsker at overtage posten? Sara giver Rikke besked om, at det vil styrelsen gerne bakke op om.
- bestyrelses- og repræsentantskabsmøde i TV2 Østjylland, hvor der blev nedsat en arbejdsgruppe, der skal lave opgavebeskrivelse til et programråd. Alle ÅUFs repræsentanter er med i arbejdsgruppen.
- at vi har haft debatindlæg i Stiften sammen med Idrætssamvirket og Folkeoplysningsamvirket d. 13. april ifm. idræts- og fritidskonference. Det kan læses her: <https://stiften.dk/debat/vi-har-de-frivillige-vi-har-brug-for-men-hvor-skal-de-vaere-henne-aarhus-kommune>
- at hun har holdt lederudviklingsamtale med Sara d. 26.4
- at Rune ønsker at rollen som repræsentant i Skovbrugerrådet tages op på et kommende styrelsesmøde.

Ida orienterede om andet møde om Folkehusene d. 25. april. Gruppen er blevet omdøbt fra baggrundsgruppe til styregruppe.

### 1.3. Orientering fra sekretariatet

#### Indstilling:

Dette orienteringspunkt giver sekretariatslederen mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde.

#### Referat:

Sara tilføjede til den skriftlige orientering:

- DUF inviterer til **foreningskalas lørdag d. 3. juni i København**. ÅUF betaler gerne transport. Der er fokus på frivillighed. Tilmeldingsfrist d. 21. maj. Sara sender invitation med referatet. Er der nogen der vil følges?
- **Fritidskonferencen d. 13. april og opfølgende møde:** Der var fuldt hus til konferencen med ca 150 deltagere – heraf flere byrådsmedlemmer og Kulturrådmanden. Hele indholdet var dog idrætsliv, og ikke noget om andre foreningsformer eller aktiviteter. Jeg har været med i planlægningen og undervejs kommet med forslag til andre foreninger, men det lykkes ikke i sidste ende at få dem med. Vi har haft et opsamlingsmøde mellem Sport og Fritid og samvirkerne i fredags, men bliver også inviteret til et evalueringsmøde. Fremadrettet har vi i samvirkerne fokus på, hvordan vi bedst involverer os i implementeringen af Sport og Fritidspolitikken. Fra Sport og Fritid er der tilbud om, at vi gerne må løse nogle af opgaverne i politikken, som vi synes er relevante og få økonomi med til det. Det tager vi op på et kommende møde.
- **Dialogmødet** mellem Børne- og ungebyrådet og det voksne byråd d. 12. april gik rigtig fint.
- Status på tilmelding til **Årsmøde i Børne og ungealliancen**. Jeg deltager. Er der andre der vil med. Frist for tilmelding d. 7. maj: <https://sway.office.com/OSg3NltMT4m9jJzv>
- Status på **frivilligundersøgelse i Aarhus Kommune**. Sara blev interviewet d. 14. april, og vi har derudover udpeget formanden for IMCC som interviewperson fra ungdomsforeningerne.
- Har alle sendt id til banken? Stine Aaris skal tilføjes bestyrelsesoversigten og have tilsendt vejledningen.
- Status på **praktikstillingen i efteråret** er at den stadig er ledig. I må meget gerne dele i jeres netværk: <https://aauf.dk/stillingsopslag/> Prøv at sende til de andre sekretariater.
- Udkast til ny **Politik for Børn og Unge** er sendt i høring med frist d. 21. maj: <https://deltag.aarhus.dk/hoering/fornyelse-af-boerne-og-ungepolitik> Sara skriver udkast til høringssvar med overordnede pointer om vigtigheden af samarbejde og brobygning mellem kommunale institutioner og foreninger, som sendes til mailgodkendelse i styrelsen.
- **FDf og Spejderne i Tivoli** har stiftet en forening, og har netop søgt om optagelse i ÅUF. Jeg laver bilag klar til næste styrelsesmøde.

## 2. Ledelse

### 2.1. **Drøftelse og beslutning: ÅUF på Instagram**

#### Indstilling:

Sara giver en status på ÅUF på Instagram, og hvordan det går med spredningen af kampagnevideoerne. Styrelsen drøfter og beslutter, hvor mange penge der skal bruges på annoncering på Instagram samt gode ideer til, hvad der skal deles på Instagram. Derudover nedsætter der en PR-arbejdsgruppe.

#### Referat:

Sara fortalte, at vi er nået ud til 8986 personer med annonceringen af vores videokampagne. Vi har indtil nu kun boostet Sofies video, og det har vi brugt 823 kr på. Det har givet 113 klik på link. Men hvad måler vi succesen på? Skal vi gøre det samme med de andre videoer i kampagnen? Eller bruge mere eller mindre? Vi har fået lavet to videoer mere så der i alt bliver seks forskellige videoer i kampagnen. De sidste to er dog ikke helt klar til udgivelse endnu.

Input fra styrelsen:

- Der skal stå ÅUF på Insta-profilen for at den dukker op når man søger på ÅUF og ikke kun Århus Ungdommens Fællesråd.
- Gerne mere indhold på insta før vi bruger flere midler på annoncere af kampagnevideoerne. Det vil gøre det mere interessant for dem der klikker videre til vores profil.
- Styrelsesmedlemmer må meget gerne dele kampagnevideoerne på egne profiler på linkedIn.
- Send gerne billeder og videoer til Stine Alkert, når I er ude til arrangementer, så det kan blive til indhold på Insta.
- Husk at lave indhold fra spil-test inden næste styrelsesmøde.

Styrelsen besluttede, at der også skal annonceres for de øvrige videoer, men at der først skal ligge mere indhold på Insta-profilen. Det er PR-gruppens ansvar at finde et rimeligt niveau for annoncering. Styrelsen nedsatte PR-gruppe bestående af: Simone, Stine Alkert, Ida og Sara. Sara indkalder til møde.

### 2.2. **Orientering: #6: Samarbejde om festival for børns rettigheder**

#### Indstilling:

Sara giver en status på festival for børns rettigheder d. 1. juni.

#### Referat:

Flere foreninger har været interesserede i at deltage i år. Pigespejderne deltager med aktiviteter ved Institut for X, hvor de lege har startet en ny gruppe. Red Barnet Ungdom Aarhus deltager også med aktiviteter på dagen. Red Barnet ville gerne være med, men kunne ikke finde kræfterne til det i år, og det samme gælder for Børnehøjskolen. Begge vil gerne inviteres igen næste år. Del gerne invitationen på facebook her: <https://www.facebook.com/events/6389488894461028>

### 2.3. **Drøftelse og beslutning: #3: Studietur for lokale beslutningstagere**

#### Indstilling:

Styrelsen drøfter de overordnede rammer for studieturen, bl.a. formål, hvem vil vi gerne invitere, hvem vil vi gerne besøge, og hvornår skal det ligge?

#### Referat:

Styrelsen besluttede at invitere folkeoplysningsudvalg og byrådsmedlemmer (og hvis muligt suppleanter) på studieturen.

Styrelsen besluttede, at turen ligger i starten af oktober, da det tidligere har vist sig som et godt tidspunkt.

Ida foreslog, at vi også arbejder for at lave en studietur for styrelsen til Rådhuset.

### 2.4. **Beslutning: Kommissorium for Civilsamfundsfølgegruppen**

#### Indstilling:

Styrelsen drøfter og godkender kommissorium for Civilsamfundsfølgegruppen.

#### Referat:

Sara fortalte kort om følgegruppens arbejde med kommissoriet på seneste møde.

Styrelsen godkendte kommissoriet uden kommentarer.

## **2.5. Beslutning: Henvendelse fra de politiske ungdomsforeninger om tilskud til Tour de Chambre**

### Indstilling:

ÅUF er blevet kontakt af ungdomspartierne i Aarhus om tilskud til Tour de Chambre d. 27. maj. Konkret søger de støtte til sandwich og armbånd. Det drejer sig om 6500 kr. Styrelsen beslutter, om ÅUF skal give tilskuddet.

### Referat:

Styrelsen drøftede henvendelsen. Input fra drøftelsen:

- Vi har ikke tidligere støttet lignende arrangementer, som ikke var arrangeret i regi af ÅUF.
- Kunne vi lave nogle retningslinjer for fremtidige arrangementer, hvor vi fx støtter arrangementer der går på tværs af grupperinger, da det er et ønske i styrelsen at skabe stærkere netværk på tværs af grupperingerne. Det tager vi op på et kommende styrelsesmøde.

Styrelsen besluttede, at vi ikke kan støtte ansøgningen om tilskud. Sara giver besked.

## **2.6. Beslutning: Samarbejde med organisationen Specialsport.dk**

### Indstilling:

Sara orienterer om henvendelse fra Specialsport.dk. Styrelsen beslutter, om ÅUF skal indgå i samarbejde med Specialsport.dk

### Referat:

Sara orienterede om invitationen til samarbejde med Specialsport.dk, som har indgået et samarbejde med Aarhus Kommune. Deres konsulent arbejder en dag om ugen hos Sport og Fritid.

Styrelsen besluttede, at vi gerne vil indgå i samarbejde med Specialsport.dk, da det passer rigtig godt med vores arbejdsprogrampunkt 8 om at få flere foreningsuvalte børn med. Sara giver dem besked.

## **2.7. Beslutning: Orlov til Sara i december**

### Indstilling:

Sara har søgt om at tage orlov i 3 uger i december 2023. Styrelsen beslutter, om Sara kan tildeles denne orlov, og hvordan økonomien er i forbindelse med orloven. Punktet tages uden sekretariatslederen.

### Referat:

Styrelsen besluttede at bevilge orlov til Sara. Sara bestemmer selv hvor meget af orloven hun vil tage som afspadsering.

## **2.8. Beslutning: Uddeling af Særligt Dyrt Materiel-puljen**

### Indstilling:

Styrelsen behandler ansøgninger og træffer beslutning om bevilling af Særligt Dyrt Materiel-puljen med udgangspunkt i oversigt lavet af Sara (udleveres på mødet). Sara orienterer om, hvordan der følges op med både modtagere og andre.

### Referat:

Styrelsen gennemgik alle ansøgninger og besluttede fordeling af puljen.

## **3. Økonomi**

### **3.1. Beslutning: Budget for arbejdsprogram**

#### Indstilling:

Styrelsen orienteres om og godkender budgettet for 2023, med særlig fokus på midlerne afsat til arbejdsprogrammet herunder forslag om ansættelse af studentermedarbejder. Hvis dette godkendes, nedsætter styrelsen et ansættelsesudvalg.

#### Referat:

Sara og Stine gennemgik udkast til budgettet.

Styrelsen godkendte budgettet og herunder ansættelse af studentermedhjælp.

Styrelsen nedsatte ansættelsesudvalg: Stine Alkert, Nina og Sara

Sara slår stillingen op med det samme.

#### 4. Eventuelt

##### 4.1. **Beslutning: Næste møder**

###### Indstilling:

Styrelsen beslutter dato for styrelsesmøde i august/september.

Styrelsen inviteres til spilaften til næste styrelsesmøde 25. maj. Vi mødes kl. 16.30 og tester dilemma-spillet om samværsregler.

###### Referat:

Styrelsesmøde i august/september: Torsdag d. 31. august kl. 17-20.

Hvem vil være med til spilletest før næste styrelsesmøde: Tobias, Stine Alkert, Sara. Afbud: Ida.

**Kommende sager:** fremgår af møde- og handleplanen.